
 
 
 
 
 
 

17. januar 2014 
 
 
I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsender jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
(Medlem af Inatsisartut, Naaja H. Nathanielsen) 
 
Spørgsmål: 
 
1. 
Kan det bekræftes, at forhøjelsen af hellefiskekvoten på 3600 tons, der blev 
indført ved årsskiftet, alene er tilgået jollefiskerne? 
 
2. 
Hvor stor en værdi repræsenterer forhøjelsen af hellefiskekvoten for fiskerne 
med udgangspunkt i konservative beregninger?  
 
3. 
Såfremt der på et tidspunkt sker en reduktion af den samlede kvote, agter 
Naalakkersuisut så, at denne skal bæres af såvel fartøjer over seks meter som 
jollefiskerne eller kun af den ene gruppe? 
 
4. 
Ifølge Selvstyrets bekendtgørelse nr. 2 af 2. februar 2012 om kystnært fiskeri 
efter hellefisk1 skal den årlige kvote fastsættes på baggrund af biologisk 
rådgivning. Er kvoteforøgelsen for 2014 i overensstemmelse med den biologiske 
rådgivning og dermed i tråd med bekendtgørelsen? 
  
Såfremt svaret på spørgsmål 1 er bekræftende bedes følgende spørgsmål også besvares. 
 
5. 
Den oprindelige fordeling af den kystnære hellefiskekvote, imellem fartøjer over 
seks meter og joller blev foretaget på grundlag af historisk fiskeri. Hvilke 
politiske begrundelser og overvejelser ligger bag at fartøjer over seks meter og 
deres mandskab ikke får andel i kvoteforhøjelsen? 
 
 
Begrundelse 
Jeg ønsker at få af- eller bekræftet, om det alene er jollefiskerne, der har fået andel i
forhøjelsen af hellefiskekvoten. I så fald ønsker jeg at få uddybet, hvorfor de ca. 130
fartøjer over seks meter og mandskabet på disse ikke har fået andel i forhøjelsen.  

 
Jeg skal på forhånd bede om at samtlige spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage. 
 

                                          
1 § 5, stk. 1 


